
Zápis ze zasedání Školské rady Základní školy a Mateřské školy Rudník, okres Trutnov dne 
23.11.2017 

 
Přítomni:  
Členové školské rady:   zástupci pedagogů:  zástupci zřizovatele: zástupci rodičů žáků: 
   Jana Levínská   Lukáš Skalský  Pavel Kaplan 

Mgr. Marcela Pavlíková Martina Jirásková  Markéta Sládková 
   Lenka Kordová  Martina Koucká 
       
 

Mgr. Alice Kuhn-Gaberová - ředitelka (host) 
*** viz prezenční listina 
 
Omluveni: Ing. Petr Holubka 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
Program schůze: 
 
1. Kontrola zápisu a úkolů z minulého setkání ŠR dne 31.8.2017:  
-  vyjádření se k bodu 5 - Přístupová cesta k MŠ. Řešením se p. Skalský zabýval, s realizací by se mělo počkat do té doby, než 
se bude budovat kanalizace (aby se případná cesta nemusela kvůli kanalizaci znovu bourat). Byl přednesen návrh, že by se 
budování bezbariérového přístupu ke školce mohlo zahrnout do projektu MOBILITY. Koordinátory akce by v tomto případě 
byli paní ředitelka, p. Skalský, pí. Jirásková. Škola by v rámci projektu mohla obdržet dotaci na vybudování vhodné 
přístupové cesty. 
 
2. Novinky v ZŠ a MŠ 
Aktivní projekt "Ježci" - 7. a 8. třída se stará o několik ježků, kteří jsou pod dozorem veterináře. 
Učitelský sbor: nová členka Kristýna Koucká, částečný úvazek na mateřské dovolené přijala paní uč. Lucie Švábová (ČJ 9. 
třída).  Původně zamýšlený p. učitel nakonec na ZŠ nenastoupil. 
Vznikl nový kroužek pod vedením paní Gábiny Bendové PARKOUR (v tělocvičně). 
 
3. Nové hřiště + úprava školní zahrady 
Stavba hřiště je v tuto chvíli zazimovaná, nový povrch se bude pokládat na jaře, termínově do konce června. Důvodem je 
hlavně kvalita povrchu, která by pokládáním v zimních měsících mohla utrpět. 
 
4. Rozpočet na rok 2018 + plán investic 
Rozpočet bude předložen paní ředitelkou na zastupitelstvu dne 8.12.2017 ke schválení. 
* skleník - vybavení pro pěstitelské práce včetně zahradnického nářadí 
* odpady v kuchyni - vyřešení problémů odpadu se spojí s kanalizací 
* oprava skladových prostor ve školní kuchyni 
* oprava podlahy ve školce odd. Myšky 
* zatahovací dveře v MŠ pro oddělení prostoru pro spaní 
* dotační výzva na zařízení školní zahrady; toto téma škola projednává a řeší, proběhlo jednání s projektantem. Jeho návrh 
se ve finální podobě velmi lišil od původního záměru dotační výzvy, celkový návrh neodpovídal představám organizačního 
chodu školy. Finanční rozpočet byl velmi vysoký. 
Škola by si sama měla jasně určit, co by na školní a školkové zahradě mělo být (venkovní učebna - altán, umístění 
parkoviště...). Zatím bylo pozastaveno další jednání s projektantem, budou mu zadány přesně formulované požadavky, je 
zde možnost oslovit dalšího odborníka (záleží na finančních podmínkách zpracování návrhu). Zaměstnanci školy povedou 
debatu nad tím, co na školní zahradě chtějí a potřebují. Poté bude tato „vize“ předána projektantovi či architektovi, který ji 
zpracuje do nějakého projektu.  
 
5. Chodník ke škole 
P. Skalský do konce roku projedná se všemi zúčastněnými stranami nový návrh řešení, výsledek bude předložen ŠR na jejím 
dalším zasedání. Pokud nebude možná dohoda nad stávajícím návrhem, předseda školní rady P. Kaplan vstoupí v jednání se 
zřizovatelem školy o možném postupu, který by vedl k vyřešení této problematiky. Pokud se všechny strany dohodnou, 
realizace projektu by se měla uskutečnit v příštím roce. Předpokládaná částka zhotovení se pohybuje kolem 1,5 mil. Kč. 
 
6. Další vzdělávání pedagogických pracovníků (DVPP) 
a) diagnostika školních kolektivů na 1. a 2.stupni 
b) školení na téma společné vzdělávání, zaměřené především na práci se žáky s podpůrným opatřením - naši učitelé 
průběžně praktikují v praxi (pomoc žákům a rodinám, kteří mají nějaké znevýhodnění či problém, vhodný přístup při výuce a 
řešení situací atd.) 



c) kurz „Nezraňující komunikace pedagog – žák, pedagog – rodiče“  
e) kurz „Respektovat a být respektován“ 
 
 
7. Svačinky (pamlsková vyhláška), mléko a ovoce do škol 
Vyhláška o svačinách zajišťovaných školou je stále platná, firma Laktos dodává 3 výrobky do školy, mléko 2x měsíčně. 
Byla vedena diskuze, zda akce „mléko do škol“ má v této podobě vůbec smysl. Mléka se musí rozdat všem, i těm, kteří o něj 
nemají zájem. Pak v okolí školy a cest jsou pohozené krabičky a rozlité mléko.  
 
8. Dotační programy 
a) Centrum vzdělávání pro udržitelnou budoucnost - projekt na 2 roky - 12 sad vybavení na pokusy při hodinách fyziky, 
chemie a prvouky: každý měsíc se provádí 1 pokus, z něhož se pořizuje záznam, video, pracovní list. Poté se prezentuje 
ostatním žákům. Sady zůstanou škole, realizace programu - od 1.1.2018. 
b) do 31.12. realizace dotačního programu „Bezpečné klima v českých školách“ 
 
9. Prevence rizikového chování  
Ve třídách probíhají preventivní programy zaměřené aktuální problémy ve třídách pod vedením okresního metodika 
prevence PhDr. Luboše Tomana (vztahy ve škole, šikana, návykové látky, kyberšikana). 
 
10. Vánoční setkání (projektové dny) 
Letošní vánoční setkání je plánováno formou koncertu a prodeje místních produktů (medovina, uzeniny). Děti mohou své 
výrobky předat rodičům formou vánočního dárku, nikoli při prodeji ve škole. 
 
11. Skutečně zdravá škola 
ZŠ Rudník je do tohoto projektu plně zapojena: 
a) v jídelně je zajištěna k pití čistá voda 
* koordinátorka projektu provede návštěvu jídelny nejpozději v prosinci tohoto roku, s kuchařkami projde nakupovaný 
sortiment, pomůže při případných změnách, při výběru dalších vhodných surovin atd. 
* pí. uč. Pichlová se s dětmi věnuje přípravě zdravé stravy: chia pudink, alternativní pomazánky atd. 
ŠR diskutovala o omezení dochucování jídel ve školní kuchyni (specielně solení), zvláště polévkách, doporučuje vařit 
standardní jídla ze zdravějších surovin (zahušťování omáček, polévek jiným způsobem, než pouze moukou). 
 
12. Různé 
p. Kaplan přednesl k diskuzi dotaz rodičů na ŠKOLNÍ KLUB (či „družinu“ pro 2. stupeň). Děti by ho využívaly zejména ráno 
před začátkem vyučovacích hodin, při překlenutí čekací doby na autobusový spoj, při čekání na odpolední vyučování. 
Zástupci školy informovali o tom, že zřízení školního klubu má svá pravidla (prostory, finance, personál). V současné době je 
největším problémem volný prostor. Nicméně se budou tímto příspěvkem dále zabývat. 
 
 
PŘEDBĚŽNÝ TERMÍN DALŠÍ SCHŮZKY:  KVĚTEN 2018 (bude operativně upřesněno) 
 
 
Dne 23.11.2017 zapsala Markéta Sládková 
Dne 30.11.2017 zkontroloval a doplnil Pavel Kaplan 


